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Aasiaat 24 september 2015 

 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 

 

1. Hvornår bliver rapporten om de kvotefrie områder efter hellefisk ved 

forvaltningsområderne Diskobugten, Uummannaq og Upernavik offentliggjort? 

 

2. Har Naalakkersuisut planer om ændringer ift. de kvotefrie områder? 

 

3. Hvis der indarbejdes ændringer i rapporten, hvilke ændringer er der så tale om? 

 

4. Hvor mange anmeldelser er der ift. ulovligt fiskeri indenfor de kvotefrie områder? 

 

 

(Medlem af Inatsisartut Ane Hansen, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Begrundelse: 

 

Sidste år vedtog flertallet i Inatsisartut, at man ville indføre kvotefrie områder i 

forvaltningsområderne for hellefisken ved Diskobugten, Uummanna og Upernavik. Dette kan siges at 

gå imod bæredygtigsprincippet i ressourceudnyttelsen. Af denne grund fik beslutningen en 

begrundet modstand, bl.a. af organisationen for fiskerne, som gav en kritik som var svær at 

argumentere imod. Hvis det bæredygtige fiskeri ikke skulle lide skade anbefalede man at der skulle 

finde en forvaltning af fiskeriet sted. Specielt i disse år hvor verdenssamfundet kræver et 

bæredygtigt fiskeri, må alle områder for fiskeri ske i overensstemmelse med forbrugernes krav for 

ikke at miste de gode priser.  

 

Jeg skal bede om svar på mine spørgsmål indenfor 10 dage.  

 


